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Ministar pravosuđa i uprave Ivan Malenica stavio je danas u Varaždinu u funkciju ZIS –

Zajednički informacijski sustava zemljišnih knjiga i katastra u Varaždinu. 

Predsjednik varaždinskog Gradskog vijeća, saborski zastupnik Damir Habijan, naglasio je

da ne treba posebno isticati koji je značaj ovoga projekta, odnosno postupka usklađenja

katastra i zemljišnih knjiga.

-Svi  mi,  ja  to  mogu reći  kao odvjetnik,  koji  se  bavimo ovim poslom znamo što  znači

točnost, ažurnost podataka koji  se tiču zemljišnih knjiga i  koji  se tiču katastra. Osobito

treba ovdje istaknuti i onaj epitet koji grad Varaždin ima i koji nastoji imati u budućnosti, a

to je business friendly grad gdje upravo ova točnost podataka ima veliki značaj i za same

investitore, odnosno potencijalne ulagače. Naravno, to će olakšati postupak i svih naših

sugrađana koji sada na jednom mjestu na internetu mogu pribaviti točan, ažuran podatak

što se tiče zemljišno-knjižnog stanja ili neposredno dobiti isti izvadak ovdje na zemljišno-

knjižnom odjelu ili u Područnom uredu za katastar – rekao je Habijan te zahvalio svima koji

su sudjelovali u ovom velikom projektu, uz napomenu da je postupak trajao gotovo 20

godina.

https://aktualno.hr/wp-admin/post.php?post=194162&action=edit
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-Uložen je veliki  trud,  ali  i  značajna financijska sredstva da se ovaj  projekt od velikog

značaja  za  Grad  realizirao.  Činjenica  jest  da  je  grad  Varaždin  prva  jedinica  lokalne

samouprave u kojoj je ovakav projekt usklađenja zemljišnih knjiga i katastra napravljen –

kazao je Habijan.

Ministar  pravosuđa  i  uprave  Ivan  Malenica  čestitao  je  na  uspostavi  zajedničkog

informacijskog sustava zemljišnih knjiga i katastra u Varaždinu, naglasivši kako je riječ o

jednom od  važnih  projekata  koje  Ministarstvo  provodi  u  suradnji  s  jedinicama lokalne

samouprave.

-Koristim  priliku  da  zahvalim  Gradu  Varaždinu  na  podršci,  ali  i  na  suradnji  u  ovome

projektu  i  zapravo  je  Grad  Varaždin  dobar  pokazatelj  suradnje  između  Ministarstva

pravosuđa  i  uprave  i  lokalne  jedinice  na  projektu  koji  je  ne  samo  u  interesu  Grada

Varaždina, nego i stanovnika grada, ali i gospodarstva – rekao je ministar dodavši da su

brojne koristi ovog projekta:

-U  smislu  pravne  sigurnosti,  jačanja  povjerenja  u  zemljišne  knjige,  smanjenje  broja

postupaka na sudovima, ali isto tako ovaj projekt i realizacija ovoga projekta omogućit će i

određeni gospodarski uzlet i razvoj grada Varaždina, a omogućit će im lakšu apsorpciju

europskih sredstava, lakšu pripremu projekata. Isto tako, građanima grada Varaždina će

omogućiti lakše ostvarivanje određenih svojih prava.

Malenica je dodao da se radi o projektu financiranom iz fondova Europske unije.

-Dva su trenutačno projekta koja se provode u Ministarstvu pravosuđa i uprave – jedan je

nastavak uspostave digitalne arhive zemljišnih knjiga na razini RH, a drugi je upravljanje

zemljišno-knjižnim  podacima.  Uz  ova  dva  projekta  financirana  iz  europskih  fondova,

provodimo  još  projekte  kroz  zajam  Svjetske  banke.  Cilj  nam  je  kroz  sve  te  projekte

modernizirati  sustav  zemljišno-knji9žne  administracije  i  poboljšanje  državnih  usluga.

Također smo u pripremi i za nacionalni plan otpornosti i oporavka, gdje ćemo dalje razvijati

i usklađivati zemljišne knjige i katastar. Trenutačno smo na negdje nešto manje od 4 posto

katastarskih čestica u RH, a cilj nam je u narednih nekoliko godina doći na 40 posto –

kazao je  ministar  pohvalivši  rad zemljišno-knjižnog odjela  u Varaždinu,  kao jednog od

ažurnijih u Hrvatskoj, u kojem zemljišno-knjižni postupci traju 13 dana.



Ministar je kazao i kako su digitalizacija pravosuđa, ali i uprave put i pravac djelovanja

Ministarstva.

-Svaka inicijativa koja ide u smjeru ubrzavanja sudskih postupaka i dodatnog angažiranja i

stranaka u pojedinim sudskim postupcima je  dobrodošla.  Provodimo analizu rada svih

sudova. Imamo određene problematične točke, određene sudove gdje postoji  velik broj

neriješenih predmet. Smanjuju se iz godine u godinu, ali za povjerenje u pravosuđe trebali

bi biti ažurniju. Kroz individualne razgovore s predsjednicima pojedinih sudova gdje postoji

određeni  broj  neriješenih  predmeta  i  određena  neažurnost  rješavat  ćemo taj  problem.

Vjerujem  da  će  se  to  vidjeti  u  narednih  nekoliko  godina  kad  ćemo  imati  smanjenje

neriješenih  predmeta  –  rekao  je  ministar  te  dodao  da  epidemija  nije  povećala  broj

predmeta, a pojačana je informatička oprema i provode se rasprave na daljinu.

Zamjenica varaždinskog gradonačelnika Sandra Malenica kazala je kako je ovo velika

stvar za Varaždin, ali i za cijelu Hrvatsku. Dodala je da nije samo usklađenje u pitanju, već

su sada i prigradska naselja konačno katastarski pripojena Varaždinu. 

Stavljanju  u  funkciju  Zajedničkog  informacijskog  sustava  zemljišnih  knjiga  i  katastra  u

Varaždinu prisustvovao je i saborski zastupnik Anđelko Stričak. 














